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Dagsorden 

Mødetidspunkt 15. juni 2022 kl. 08.30 - 12.00 

Mødested Hobrovej 85, 9000 Aalborg 

Lokale CHV1.0.11 

Referent TTS 

Deltagere Søren Riis, Senior Erhvervsrådgiver, Nykredit  

Thomas Maigaard, Filialdirektør, Danske Bank 

Trine Sølvkjær, Manager, Deloitte 

Peter Baand, Direktør, Nordea 

Gitte Lauersen, Uddannelseschef, Dansk Ejendomsmæglerforening 

Martin Preisler Hedegaard, Partner og Direktør, HaugaardBraad 

Torben Toft Kristensen, Partner og statsaut. revisor, PWC 

Lars Jørgensen, Rektor, Dronninglund Gymnasium 

Lars Krull, Studieleder, AAU HD 

Charlotte Koldsø, Rektor, Aalborg Handelsskole 

Henrik Lauridsen, Lektor, UCN 

Peter Vollstedt, Lektor, UCN 

Jill Bach Larsen, uddannelsesleder, UCN 

Chris Balleby Nordli, studerende, UCN 

Amalie Frida Færk, studerende, UCN 

Fraværende Afbud fra: 

Lars Krull 

Amalie Frida Færk 

Mødeleder Jill Bach Larsen, uddannelsesleder 

Afdeling UCN Studiekontor   

 
Uddannelsesudvalget for finansuddannelserne 

1. kl. 08.30 – 09.00 Velkomst og præsentation 
 

Referat: 

Nete Østergaard Bostrøm og Kenneth Brogård Esbensen – begge AC-medarbejdere på bl.a. finans-

uddannelserne deltog i uddannelsesudvalgsmødet. 

Mødet startede med en præsentationsrunde, hvor alle medlemmer kort fortalte lidt om dem selv. 

2. kl. 09.00 – 09.30 Velkommen til Professionshøjskolen UCN 
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Referat: 

Jill Bach Larsen gav en introduktion til UCN. 

Her var der bl.a. en introduktion til UCN’s Strategi 2020-2030, Vision og forklarede om uddannelser-
nes struktur. Jill fremviste også videntrekanten, hvor arbejdes med fokus på uddannelse, praksis og 
forskning. 

Der var i forbindelse med introduktionen en drøftelse i forhold til de unges valg af uddannelse – hvad 
er det, der gør at de vælger erhvervsakademi/professionsbachelor-vejen fremfor universitetsvejen. 

Jill orienterede også om vores udbud af eftervidereuddannelse ved UCN Act2learn. 

UCN i tal – et økonomi-overblik, overblik over studerende og ansatte blev også fremvist på mødet 
også tal i forhold til finansuddannelserne. I den forbindelse var en drøftelse af UCNs udbud i Thisted 
på finansøkonom, hvor der løbende arbejdes med samarbejdet i erhvervslivet i Thisted og omegn. 

Der var ros fra uddannelsesudvalget i forhold til den store inddragelse af erhvervslivet som er på 
finansuddannelserne med karrieredage, besøg på virksomheder, oplæg fra virksomheder og øvrige 
tiltag. Det er afklarede studerende som virksomhederne oplever at få i praktik fra vores uddannelser. 

Der blev spurgt ind til de 5 brancheretninger og hvor mange der vælger de forskellige retninger – der 
følges op på det på det kommende møde. 

kl. 09.30 – 09.45 Pause 
 

3. kl. 09.45 – 10.00 Valg af formand for uddannelsesudvalget 
 

Referat: 

Jill Bach Larsen er meget interesseret i, at vi finder en formand, så der er en som man kan sparre 
med i forhold til dagsorden og hvad er interessant at sætte fokus på. 

Thomas Maigaard og Peter Baand meldte sig – Thomas Maigaard er formand og Peter Baand er 
næstformand. Alle er selvfølgelig velkomne til at komme med input til dagsorden.  

 

4. kl. 10.00 – 10.20 Udarbejdelse af kommissorium for 
uddannelsesudvalget 
 

Referat: 

Jill Bach Larsen gennemgik uddannelsesudvalgets formål og opgave, som bl.a. består af at rådgive 
bestyrelsen, rektor og ledelsen. Uddannelsesudvalget skal inddrages ved udvikling af nye og eksi-
sterende uddannelser samt rådgive omkring studieordningerne på uddannelserne. 

Der var spørgsmål til om der findes en oversigt, der kan vise, hvad der kan påvirkes nationalt og 
hvad der kan påvirkes lokalt i forhold til uddannelsen. Der udsendes et overblik til udvalget. 
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Uddannelsesudvalget skal også høres i forbindelse med UCN’s strategi og målsætninger og komme 
med input til vores kvalitetsarbejde. 

 

5. 10.20 – 10.50 Kvalitetsrapport og kvalitetsudviklingsplaner 
 

Referat: 

Nete Østergaard Bostrøm og Jill Bach Larsen gennemgik områdets arbejde med kvalitetsrapporter 
og kvalitetsudviklingsplaner. 

Der arbejdes med forskellige temaer i rapporterne og her arbejdes der med sikring og udvikling af 
det enkelte udbud, herunder niveau og indhold, relevans og vidensgrundlag. 

Når der arbejders med rapporterne er det med udgangspunktspunkt i et stort datagrundlag som eva-
lueringer (studerende, dimittender, studieråd, egne evalueringer, uddannelsesevalueringer), nøgle-
tal, analyser og rapporter, materiale fra uddannelsens kvalitetsarbejde og input fra centrale eksterne 
interessenter. 

Kvalitetsrapporterne viser generelt flotte resultater og særlige styrker er: 

• God kvalitet i undervisningen 

• God overensstemmelse mellem indhold og mål 

• Høj interesse og motivation fra studerende for undervisningen 

• Godt studiemiljø 

• God kvalitet i praktik  

• God kvalitet i afsluttende projekt 

• Tilfredsstillende ansøgertal 

• Godt optag 

• Godt kompetencematch 

• Gode tilbagemeldinger fra centrale eksterne interessenter 

• Tilfredsstillende ledighed 

• Videnområderne er dækket tilfredsstillende 

• Viden i det faglige miljø omsættes til de studerende på uddannelsen 

Svagheder er: 

• Frafald 

• Studieintensitet (når vi måler skal de studerende angive at de arbejder med studiet sva-
rende til 42 timer om ugen – studiejob er ikke en del af disse timer) 

• Læringstilgang – kritisk tilgang under standard og overfladelæring 

• Konstruktiv feedback 

• Refleksiv praksislæring  
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• Tilrettelæggelse 

• Praktik (Finansøkonom Thisted) 

• Lavt optag på finansøkonom, Thisted og ledige pladser på Financial Controller 

• Bestand – ønskes øget ved reducering af frafald 

• Rustet til job (finansøkonom) 

• Kompetencer indenfor: Formidling, Evnen til at arbejde struktureret og selvstændigt, Evnen 
til at arbejde med virkelige problemstillinger og løsninger 

• Behov for at kapacitetsopbygge vidensgrundlaget og udvikle kompetencer til at varetage 
FoU-aktiviteter (forskning) 

• Behov for at øge antallet af publikationer fra uddannelsernes vidensmiljø 

 

Under mødet talte vi om svaghederne der er kommet frem i vores rapporter, her vender vi tilbage og 
sætter lys på vores læringstilgang ved et andet møde. 

 

Nedenstående punkt ville udvalget gerne have en drøftelse af hvordan de fastholder de unge til virk-
somhederne og det samme ønsker vi på uddannelsen også en drøftelse af. 

• Der var en drøftelse af, hvordan vi sikrer, at vi ved studiestart, praktikstart, jobstart, at de 
studerende er parate (parathed) og afklarede i forhold til valg. Det kunne være en spæn-
dende drøftelse om tilknytningen til praktiksteder/erhvervslivet kan ske tidligere i uddannel-
sesforløbet. 

 

Vi kan se, at vores uddannelser er relevante og kvaliteten er høj – der dog stadig områder at arbejde 
med på uddannelserne, bl.a. fastholdelse af studerende, arbejde videre med refleksiv praksislæring, 
opbygning af forskningskvalitet, et godt samarbejde i det nye uddannelsesudvalg og så er der stadig 
et arbejde i forhold til at udbygge samarbejde omkring vores udbud i Thisted og fokus på tilrettelæg-
gelse/kommunikation i forhold til vores udbud i Thisted. 

 

Jill afsluttede punktet med at fremvise en side der er udarbejdet i forhold til ”God adfærd på Finans-
studierne” – hvilket også er en del af at forberede dem på deres kommende arbejde i finansbran-
chen: 

• kom velforberedt og mød til tiden  

• meld afbud, hvis du er forsinket/forhindret  

• tænk over, hvordan du fremtræder og repræsenterer UCN  

• engager dig i undervisningen 

• respekter/samarbejd 

• hold fokus og sluk telefonen  

• vær åben/imødekommende  
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• husk at det hele også gælder din online adfærd 

 

Udvalget gav udtryk for at være enige i punkterne om God adfærd og at det var en god ide at ar-
bejde med i det daglige. 

kl. 10.50 – 11.00 Pause 
 

6. kl. 11.00 – 11.15 Karrieremesse og samarbejdet med aftagere 
Referat: 

Carsten Pors, underviser på finansuddannelserne deltog i mødet og orienterede om karrieremessen 
og praktikprocessen for de studerende. Ligeledes ønskes en drøftelse omkring tidspunktet for afvik-
ling af karrieremessen. 

Der blev i 2022 afholdt karrieremessen den 11. maj og 38 virksomheder/organisationer deltog og 
repræsenterede de 5 hovedbrancher godt fordelt. Ca. 300 studerende deltog i messen – ca. 150 
finansøkonomer, ca. 140 finansbachelorer og ca. 30 Financial controllere. 

Der var mange positive tilbagemeldinger og forskellige tilbagemeldinger i forhold til om messen er 
placeret for sent eller for tidligt. 

Nogle af formålene for messen er generelt at være et trin af flere trin til at hjælpe de studerende til at 
se de mange forskellige muligheder der findes. Herudover er formålene for virksomheder, at vise 
flaget, sig selv og branchen, match making og at støtte den gode sag. For de studerende er formålet 
at blive klogere på muligheder og andre brancher og at lave kontakter og træne mødet med noget 
på spil. 

Carsten orienterede om praktiksøgningsprocessen og de forskellige sæsoner der findes i forhold til, 
hvilke brancher der søges ind i.  

Carsten ønskede en drøftelse af om messen evt. skal flyttes til januar? 

Der er generelt stor ros til karrieremessen. Generelt er det nok sådan, at de små enheder i branchen 
ønsker messen afholdt så sent som muligt og de store enheder vil nok have det tidligere. 

Dog var der input om at messen skal placeres bedst i forhold til de studerende – hvornår er de stu-
derende klar til at høre om praktikprocessen. Generelt var input at det vil være umuligt at placere på 
et tidspunkt, der kan passe ind i forhold til alle brancher og det løser ikke noget at flytte messen. Det 
er generelt et godt emne, som vi sagtens kan bruge mere tid på at drøfte i udvalget, så det vil blive 
sat på et kommende møde til drøftelse. 

7. kl. 11.15 – 11.40 Gode råd om Finansklubben 
Referat: 

Kenneth Brogård Esbensen orienterede om Finansklubben, som er en studenterdrevet forening til 
gavn for studerende på UCN’s finansuddannelser. De arrangementer faglige og sociale events in-
denfor studiets brancheretninger. 
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Finansklubben søger flere emner til arrangementer/oplæg og vil gerne have input fra uddannelses-
udvalget – hvad er I ser i brancherne som spændende emner? 

Et forslag er at der kommer et indlæg fra hver branche og Jill Bach Larsen modtager rigtig gange 
mails fra dem, der kunne være interesseret i at afholde oplæg eller har forslag til emner.  

Det er også vigtigt at det er eksklusivt – noget specifikt.  

Erfaringer med at invitere en lidt mindre og mere målrettet gruppe blev drøftet. Punktet blev afsluttet 
med en åben invitation til udvalgets medlemmer om at invitere Finansklubben på besøg. Vi hjælper 
med at organisere dette. 

8. kl. 11.40 – 11.45 Eventuelt 
Referat: 

Intet.  

kl. 11.45 – 12.15 Frokost 
 

Nyt om årsmødet 

Årsmødet for uddannelsesudvalg og bestyrelse i UCN var planlagt til 3. november 2022 (vi har tidli-
gere sendt en forhåndsreservering til jer) udskydes og dette skyldes, at UCNs nye bestyrelsesfor-
mand – regionsrådsformand Mads Duedahl – er booket til anden side denne dag. Årsmødet vil i ste-
det blive afholdt i foråret 2023 og nærmere info om dette følger. 

Vi vil dog rigtig gerne fastholde datoen og i stedet afvikle et uddannelsesudvalgsmøde, hvor vi har 
mulighed for at drøfte nogle af alle de spændende emner, som vi har taget op på dette første møde i 
uddannelsesudvalget. 
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